

REPUBLIQUE DU CAMEROUN	REPUBLIC OF CAMEROON
-----	-----
REGION DU CENTRE	CENTRE REGION
-----	-----
DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE	NYONG AND KELLE DIVISION
-----	-----
COMMUNE D'ESEKA	ESEKA COUNCIL'S
-----	-----
COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHES	INTERNAL TENDER BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° **005** /AONO/C.ESEKA/CIPM/2025 DU **11.1 MARS 2025** POUR LES
TRAVAUX DE REAHBILITATION DE LA ROUTE EN PAVES 200 ML
ANCIENNE GENDARMERIE-MONTEE HOPITAL DE DISTRICT – MONTEE
RESIDENCE DU MAIRE DANS LA COMMUNE D'ESEKA, DEPARTEMENT DU
NYONG ET KELLE, RÉGION DU CENTRE.

I. OBJET :

Le Maire de la commune d'ESEKA, Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert, POUR LES TRAVAUX DE REAHBILITATION DE LA ROUTE EN PAVES 200 ML (ANCIENNE GENDARMERIE-MONTEE HOPITAL DE DISTRICT – MONTEE RESIDENCE DU MAIRE, dans la Commune d'ESEKA, Département du Nyong et Kellé, Région du Centre en procédure d'urgence.

2. CONSISTANCE DES TRAVAUX :

Les travaux comprennent principalement les opérations suivantes :

- Installation de chantier ;
- Amenée et replis du matériel ;
- Décapage chaussée/bitume ;
- Mise en forme de la plateforme ;
- Couche de roulement ;
- Pavés autobloquants de 12 cm sur le lit de sable de 5cm ;
- Dalettes de 60 cm x 50 cm ;
- Caniveau bétonné de 30 cm x 40 cm avec couverture striée métallique ;
- Caniveau bétonné de 60 cm x 50 cm ;
- Cunette de 0.50.

3. DELAIS D'EXECUTION : Le délai maximum d'exécution prévu par le Maitre d'Ouvrage pour la réalisation des Travaux objet du présent Appel d'Offres est de **cinq (05) mois**.

4. ALLOTISSEMENT : Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont en un (01) Lot unique.

5. COUT PREVISIONNEL : Le cout prévisionnel de l'opération à l'issu des études préalables pour le compte de la première phase est de soixante-cinq millions (65 000 000) F CFA.

6. PARTICIPATION ET ORIGINE : La participation au présent Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence est ouverte à égalité de conditions à toutes les Entreprises de droit Camerounais ayant des compétences dans le domaine des Travaux Publics. Possédant une bonne expérience dans la réalisation des travaux de Génie Civil et justifiant des capacités techniques et financières pour la bonne réalisation des travaux, aux entreprises de droit camerounais non exclus de la commande publique.

7. FINANCEMENT : Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont financés par le budget d'investissement public de MINTP 2025

8. MODE DE SOUMISSION : Le mode de soumission retenu pour cette consultation est hors ligne.

9. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE : Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives une caution de soumission établie par un établissement bancaire ou un organisme financier de premier ordre agréé par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce N° 11 du D.A.O d'un montant de (égal à 2% du cout prévisionnel Toutes Taxes Comprises, soit **un millions trois cent mille (1 300 000) F CFA** valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres. Et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable. Restituées dans un délai de quinze (15) jours à compter de la date de publication des résultats. La caution de soumission de l'attributaire du Marché sera libérée dès que ce dernier aura signé le marché et fourni le Cautionnement définitif requis.

10. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté dès publication du présent avis, aux heures ouvrables au Secrétariat Général de la Mairie d'ESEKA, dès publication du présent Avis. Tel : 693 93 04 34.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm), dès publication du présent avis au journal des marchés (JDM).

11. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES : Le dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu aux heures ouvrables au Secrétariat Général de la Mairie d'ESEKA, dès publication du présent Avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme de **120 000 (cent vingt mille) Francs CFA** payable à la recette municipale de la Commune d'ESEKA. Non remboursables. Ladite quittance devra préciser le numéro de l'appel d'offres et le numéro du lot. Lors du retrait du dossier, les soumissionnaires doivent présenter l'original de la quittance en se faisant enregistrer.

Il est également possible d'obtenir le DAO par téléchargement gratuit sur la plateforme COLEPS ou sur le site de l'ARMP (<http://www.armp.cm>) disponible aux adresses sus indiquées pour la version électronique.

Toutefois, la soumission par voie physique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12- REMISE DES OFFRES

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un original et six copies marquées comme telles, devra parvenir au Secrétariat Général de la Mairie de ESEKA, au plus tard le 08 AVRIL 2025 à 12 Heures, heure locale et devra porter la mention :

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° 005 /AONO/C.ESEKA/CIPM/2025 DU 11 MARS 2025

POUR LES TRAVAUX DE REAHBILITATION DE LA ROUTE EN PAVES 200 ML (ANCIENNE GENDARMERIE-MONTEE HOPITAL DE DISTRICT – MONTEE RESIDENCE DU MAIRE DANS LA COMMUNE D'ESEKA, DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE, RÉGION DU CENTRE.

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

13- RECEVABILITE DES OFFRES

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres.

NB 1 : Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- Les plis portant les indications sur l'identité du soumissionnaire ;
- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission ;
- Les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies.

NB 2 : Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et financières aura lieu le 08 AVR 2025 à 13 Heures et se fera en un (01) temps, par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune de ESEKA, dans sa salle de réunion.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

NB : Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de D'Appel d'Offres.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heures accordées par la Commission, l'offre sera rejetée.

15. CRITERES D'EVALUATION

15.1 CRITERES ELIMINATOIRES

- a) Absence de la caution de soumission dans le dossier administratif à l'ouverture des offres ;
- b) Dossier administratif incomplet ou non conforme au-delà de 48 heures ;
- c) Pièce falsifiée ou fausse déclaration ;
- d) Offre technique incomplète du point de vue de ses éléments constitutifs conformément au RPAO ;
- e) Absence dans l'offre technique des éléments ci-après :
 - E1) Capacité de préfinancement d'un montant minimum de **trente-cinq millions (35 000 000) FCFA** délivrée par une institution bancaire agréée par le MINFI ;
 - E2) Déclaration sur l'honneur de non abandon de marchés au cours des trois (03) dernières années ;
- f) Offre financière incomplète ;
- g) Omission dans le BPU ou dans le Sous-détail des prix, d'un prix unitaire quantifié dans le DQE ;
- h) N'avoir pas satisfait à au moins 75% des critères essentiels.

15.2 CRITERES ESSENTIELS

Les critères dits essentiels sont ceux primordiaux ou clés pour juger la capacité technico-financière des candidats à exécuter les travaux, objet de l'Appel d'Offres.

L'évaluation des offres techniques portera sur les critères essentiels résumés ci-après et détaillés dans le dossier d'Appel d'Offres (RPAO notamment) :

- Situation financière ;
- Expérience ;
- Personnels ;
- Matériels ;
- Méthodologie.

NB : Tout agent public listé parmi le personnel et qui n'a pas présenté tous les documents susceptibles de justifier sa libération de la Fonction Publique notamment par un « Acte » ne sera pas pris en compte.

16. ATTRIBUTION

L'autorité contractante attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre administrative conforme, techniquement éligible et présentant une offre financière évaluée la moins disante.

17. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant un délai de quatre-vingt-dix jours (90) à compter de la date de dépôt de celles-ci.

18. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Mairie D'ESEKA, au niveau du secrétariat général (Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM)) Tel : 693 93 04 34.ou en ligne sur la plateforme COLEPS ou ARMP aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

19. LUTTE CONTRE LA CORRUPTION

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, le Maître d'Ouvrage au numéro

ESEKA, le

11 MARS 2025



COPIES

- DDMINMAP/NK
- Préfet/NK
- ARMP (pour publication)
- Président CIPM
- Affichage
- Chrono

REPUBLICUE DU CAMEROUN
Paix – Travail - Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE

COMMUNE D'ESEKA

COMMISSION INTERNE
DE PASSATION DES MARCHES

REPUBLIC OF CAMEROUN
Peace – Work - Fatherland

CENTRE REGION

NYONG ET KELLE DIVISION

ESEKA COUNCIL'S

INTERNAL TENDER BOARD

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 005/AONO/C-ESEKA/ITB/2024 OF
11 MARS 2025.

FOR REHABILITATION WORK ON THE 200ML PAVED ROAD FORMER GENDARMERIE – UP DISTRICT HOSPITAL – UP THE MAYOR'S RESIDENCE IN THE ESEKA COUNCIL'S, NYONG ET KELLE DIVISION, CENTER REGION.

1. Subject of the invitation to tender:

Within the framework of the state intervention in investment through financial year of 2025 of the Republic of Cameroon, the Mayor of ESEKA Council hereby, launches an open national invitation to tender for the FOR REHABILITATION WORK ON THE 200ML PAVED ROAD FORMER GENDARMERIE – UP DISTRICT HOSPITAL – UP THE MAYOR'S RESIDENCE IN THE ESEKA COUNCIL'S, NYONG ET KELLE DIVISION, CENTER REGION

2. Scope of work:

These works shall involve the following tasks *inter alia*:

- Site installation;
- Bringing inequipment and taking away ;
- Road Surface milling ;
- Platform formatting ;
- Wearing course;
- Interlocking paving stones 12 cm thick on a 5cm sand base;
- Trowel 60 cmx 50 cm;
- Concrete gutter 30cm x 40 cm with striped metal covering;
- Concrete gutter 60cm x 50 cm;

3. Delivery deadline:

The maximum delivery deadline provided for by the Contracting Authority shall be five (05) months.

4. Allotment:

The works relating to the present Open National Invitation to tender are in one (01) lot.

5. Estimate cost:

The estimate cost of the operation after preliminary studies is 65 000 000 (Sixty-five millions)

6. Participation and origin:

The participation in this invitation to tender is opened to Cameroonian enterprises. Participation in this National Call for Tenders is open on equal terms to all Companies under Cameroonian law with skills in the field of public works. Having good experience in carrying out Civil Engineering and justifying technical and financial capabilities for the good achievement of the work.

7. Financing:

Y

The state intervention in investment, through 2025 fiscal year (budget allocation line Fonds Routier), will do the financing.

8. Mission of submission :

The submission method chosen for this consultation is offline.

9. Provisional bond

Each bidder shall include in his/her administrative documents, a bid bond issued by a banking establishment or a first rate-financial organization approved by the ministry in charge of finance featuring on the list in document 11 of the tender file of an amount of **1 300 000 (one million three hundred thousand) F CFA** valid for thirty days beyond the date of validity of the offers. The absence of the bid bond issued by a first-rate bank or a first-class financial institution authorized by the Minister responsible for finance to issue guarantees in the context of public procurement, will result in the outright rejection of the offer. A bid bond produced but having no connection with the consultation concern is considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

Returned within fifteen (15) days from the date of publication of the results. The bid security of the successful bidder will be released as soon as the latter has signed the contract and provided the required final security.

10. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours at the general secretary of the Contracting Authority here in ESEKA as soon as this notice published.

It can also be consulted online on the platform (COLEPS) at the addresses <http://www.marchespublics.cm> or <http://www.publiccontracts.cm>, upon publication of this notice in the markets journal (JDM).

11. Acquisition of the Tender file:

The tender file may be obtained at the contracting Authority (general secretary of ESEKA Council), as from the publication of the present invitation to tender against a non-refundable treasury receipt of **one hundred thousand and twenty thousand (120.000) Francs CFA**. Non-refundable. Said receipt must specify the number of the call for tenders and the number of the lot. When withdrawing the file, bidders must present the original receipt when registering.

It is also possible to obtain the DAO by free download on the platform (COLEPS) or on the ARMP website (<http://www.armp.cm>) available at the following addresses for the electronic version. However, physical submission is subject to payment of the DAO purchase fee.

12. Submission of offers:

Each offer drafted in English or French in seven (07) copies including the one (1) original and six (06) copies shall be submitted at the general secretary of ESEKA Council not later than the **08 AVR 2025** at **12 noon** O'clock local time and should carry the inscription:

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°01/ONIT/C-ESEKA/ITB/2024 OF 01ST
AVRIL 2024.**

**FOR REHABILITATION WORK ON THE 200ML PAVED ROAD FORMER
GENDARMERIE – UP DISTRICT HOSPITAL – UP THE MAYOR'S RESIDENCE IN THE ESEKA
COUNCIL'S, NYONG ET KELLE DIVISION, CENTER REGION
“ TO BE OPENED ONLY DURING THE BID-OPENING SESSION ”**

13. Admissibility of offers

Any tender received and in which the Administrative file required has not been produced in original or certified copy by the issuing service in accordance with the provisions of the supplementary regulations for the invitation to tender, shall be rejected. The documents must be dated less than three (03) months before the original date of submission of tenders.

NB : The administrative documents, the technical offer and the financial offer must be placed in separate envelopes and submitted in a sealed envelope.

The following will be inadmissible by the Project Owner :

- Bids bearing information on the identity of the tenderers ;
- Bids submitted after the closing date and time for submission of bids ;
- Envelopes without indication on the identity of the Invitation to Tender ;

- Bids non-compliant with the bidding mode ;
- Failure to comply with the number of copies specified in the RPAO or offer in copies only.

NB : Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by a financial body or institution approved by the Minister in charge of Finance to issue bonds for public contracts or the failure to comply with the model documents of the Tender File shall lead automatically to the rejection of the bid without any other procedure. A bid bond submitted but not relating to consultation concerned shall be considered as absent. A bid bond presented by a bidder during the bid opening session shall not be accepted.

14. Opening of the bids:

The bids shall be opened in one phase on **the 08 AVR 2025 at 1 PM** O'clock, local time, by the Tenders Board commission in the ESEKA Council conference hall. The bidders may attend or be duly the persons of their choice.

NB : Only tenderers may attend this opening session or be represented by a person of their choice, duly authorised, even in case of a group of companies. Under pain of being rejected, the required administrative documents must be submitted in originals or copies certified by the issuing service or the relevant administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the invitation to tender. They shall be no later than 3 (three) months old from the original deadline for the submission of tenders or must have been issued after the date of signature of the Tender Notice.

In case of absence or non-conformity of a document in the administrative file during the opening of bids, after a 48(forty-eight) hours deadline granted by the Board, the file shall be rejected.

15. Evaluation criteria:

15.1 Eliminatory criteria:

Eliminatory criteria fix the minimum conditions to be fulfilled to be admitted to the evaluation according to these essential criteria. Non compliance with these criteria results in the rejection of the tenderer's offer. These include:

- Absence of the bid bond in the administrative file at the opening of the tenders;
- Incomplete or non-compliant administrative file beyond 48 hours;
- False declarations or falsified documents;
- Incomplete technical offer;
- Absence in the technical offer of the following elements:
-Pre-financing capacity for an amount of 35 million issued by a banking institution approved by the MINFI
-Sworn statement of non-abandonment of contracts during the last three years
- Incomplete technical offer;
- Omission in the price list of a quantified price;
- Non-compliance of the submission model;
- Not having met at least 75% of the essential criteria.

NB: Any public official listed among the staff and who has not presented all the documents likely to justify their release from the Civil Service, in particular by an "Act" will not be taken into account.

15.2. Essential Criteria:

The so-called essential criteria are those essential or key for judging the technical and financial capacity of the candidates to carry out the work covered by the invitation to tender. The evaluation of technical offers will be related to the essential criteria summarized below and detailed in the tender dossier (RPAO), in particular:

- a) Administrative situation;
- b) Experience;
- c) Supervisory staff
- d) Equipment;
- e) Organization, methodology and planning.

16. Assignment:

The Contracting Authority will award the contract to the tenderer having presented a compliant technical eligible Administrative offer and presenting the lowest evaluated finance offer.

17. Validity of Offers:

Bidders will remain committed to the offers for ninety (90) days from the deadline set for the submission of tenders.

18. Complementary information:

Additional information can be obtained during business hours from the town hall of the Commune D'ESEKA, upstairs in general secretariat the Internal Administrative Management Service for Markets (SIGAM) Tel : 693 93 04 34 or online on the platform (COLEPS) or ARMP at the addresses : <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>.

19. fight against corruption

For any denunciation of corruption attempt practices, facts or acts, please call the National Anti-Corruption Commission (NACC) on 1517, the Authority in charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call) on (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, the Contracting Authority's (.....).

ESEKA, the 11 MARS 2025.

2025.

THE MAYOR OF ESEKA COUNCIL
(Contracting Authority)

Copies:

- DDMAP/NK
- ARMP (for publication)
- Chairpersons of ITB
- Notice Board.
- Contacts service.

